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Pescuitul si reforma PAC pe agenda reuniunii ministrilor europeni ai Agriculturii

Ministrii europeni ai Agriculturii au început luni o reuniune de cel putin doua zile pentru a cadea de acord

cu privire la reforma Politicii Agricole Comune (PAC), precum si asupra cotelor de pescuit în Marea

Baltica, doua subiecte care promit negocieri îndelungate, transmite AFP.

 

Reuniti la Luxemburg, cei 27 de ministri ai Agriculturii vor încerca sa ajunga la o majoritate calificata cu privire la

trei texte cruciale care vor determina viitoarea Politica Agricola Comuna, înainte ca Parlamentul Europeana sa

înceapa sa examineze dosarul, începând de miercuri. Statele membre si eurodeputatii ar trebui sa ajunga la un

acord, pâna la începutul lui 2021, asupra regulilor care se vor aplica începând de la 1 ianuarie 2023.

 

În centrul discutiilor va figura sistemul "eco-schemelor" propuse de Comisia Europeana (executivul UE) pentru a

"înverzi" agricultura europeana prin remunerarea serviciilor facute mediului înconjurator de catre fermieri. Statele

membre trebuie sa ajunga la o majoritate calificata cu privire la valoarea, definitia si obiectivul acestor acestor

servicii.

 

Germania, tara care în prezent detine presedintia rotativa a UE, a promis ca primele acordate fermierilor în cadrul

acestor "eco-scheme" sa devina obligatorii si a prevazut un buget minimal în acest scop. Pâna acum,

"eco-schemele" erau voluntare.

 

"Ne asteapta negocieri îndelungate, pâna noaptea târziu", a avertizat luni ministrul german al Agriculturii, Julia

Kloeckner, la sosirea sa la Luxemburg. Reuniunea ar urma sa se termine miercuri dimineata, dupa o ultima noapte

de discutii.

 

În timp ce Franta, la unison cu alte state membre (Suedia, Danemarca, Belgia, Spania) ar dori ca aceste

"eco-scheme" sa devina obligatorii pentru toate tarile membre UE, astfel încât sa nu apara distorsiuni în ceea ce

priveste concurenta de la o tara la alta, unele guverne, în special din Europa de Est, se opun acestei idei deoarece

se tem ca vor pierde fonduri europene daca un numar insuficient de fermieri vor participa la programele de mediu.

 

De asemenea va fi discutat si continutul "eco-schemelor". Unele state au în vedere remuneratii pentru a încuraja

agricultura bio, altele pentru a finanta acoperirea vegetala a solului pe întreaga perioada a anului sau altele pentru a

finanta cresterea de proteine vegetale.

 

Tot la reuniunea de la Luxemburg, ministrii Agriculturii vor discuta despre limitarea capturilor autorizate pentru

pescarii din Marea Baltica. Din cauza starii alarmante în care sunt stocurile, Comisia Europeana a propus

reducerea si mai mult a cotelor de pescuit, în special pentru cod, somon si majoritatea speciilor de hering.

 

Ministrul Agriculturii, Adrian Oros, va reprezenta România la Consiliul de ministri AgriFish, de la Luxemburg. 
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